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§ 148 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2017-11-14 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Hur bryter vi segregationen, 8 december kl 9.30-
16.30, Delegationen mot segregation 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 17:49  
Cirkulär 17:51 + bilaga  
SKL - rekommendation om att 
landsting/regioner ska återkoppla medicinska 
bedömningar till socialtjänsten 

 

Övrigt 
 

Kammarrättens dom, Mål 3212-17  
Käppala Förbundsstyrelsen – Protokoll 17-09-26  
Vårljus AB – Protokoll 5 2017  
VärNa Styrelseprotokoll - 171013  
Föreningsrådet i Älta, protokoll 17-09-05  
Årsredovisning Södertörns brandförsvarsförbund  
Medborgarförslag Gatukostnader Lena Hall, exploateringsingenjör 

Tina Edén, projektingenjör 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
 
Delegationsbeslut KSAU 2017-11-14 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Tillförordnad stadsdirektör 
den 25 oktober - 8 november 
2017 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-10-23 

   
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2017/989 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
ramavtal för hjärtstartare inklusive service och 
utbildning 

Beslut   
Ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för att kompletteras med analys av hur 
behovet av hjärtstartare ser ut och vem som initierat ärendet. 

Ärende 
Det behövs ett ramavtal för hjärtstartare inklusive service och utbildning, för att säkerställa 
kommunens behov under en flerårsperiod. Avtalsstart är planerad till 2018-01-01, 
avtalsperiod 2 år med möjlighet till förlängning 1+1 år. Det totala värdet inklusive optioner 
uppskattas till 1,2 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2017 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet återremitteras till stadsledningskontoret för 
komplettering enligt följande.  
 
Hjärtstartare kan bokstavligen rädda liv. Det är viktigt att de finns på strategiska platser och 
att människor vet hur man använder dem. I föreliggande ärende saknas dock analys av hur 
behovet ser ut och vem som initierat ärendet, varför ärendet behöver kompletteras med 
detta.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2017/599 

Hemställan från Käppalaförbundet om utökad låneram 
och anslutning av Vaxholm och Österåker 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta fatta följande beslut. 
 

1. Nacka kommun tillstyrker en höjning av Käppalaförbundets låneram med 400 
miljoner kronor, från 1,4 miljarder kronor till 1, 8 miljarder kronor, och de 
följdändringar av förbundsordningen som det medför.  
 

2. Nacka kommun avvaktar med att ta ställning till en anslutning av Österåkers och 
Vaxholms kommuner till Käppalaförbundet till dess diskussioner mellan befintliga 
medlemmar har förts.  
 

Ärende 
Käppalaförbundet har hemställt till medlemskommunerna om att utöka den befintliga 
låneramen från 1,4 miljarder kronor till 2, 2 miljarder kronor i syfte att möta förbundets 
kommande investeringsbehov. Huvuddelen av de föreslagna investeringarna påverkas av de 
miljövillkor, som nu prövas av Miljöprövningsdelegationen. Stadsledningskontoret föreslår 
därför, gemensamt med några av de andra medlemskommunerna, att i ett första steg ta 
ställning till att öka låneramen för finansiering av pågående investeringar. Efter att 
miljödomen har meddelats, kan medlemskommunerna ta ställning till övriga investeringar.  
 
Käppalaförbundet föreslår också att Vaxholm och Österåker ska ansluta sig till förbundet.  
Det förväntas medföra systemmässiga, miljömässiga och ekonomiska värden. 
Medlemskommunerna behöver dock tid att diskutera de föreslagna villkoren för 
anslutningen. Det föreslås därför att Nacka avvaktar med att ta ställning tills dessa 
diskussioner har förts. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2017 
Underlag för informell förankrings-/samrådsprocess avseende Käppalaförbundets begäran 
om utökad låneram och anslutning av Vaxholm och Österåker till förbundet 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2017/990 

Informationssäkerhetsstrategi  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen upphäver den nuvarande informationssäkerhetspolicyn och föreslår 
kommunfullmäktige att anta föreslagen informationssäkerhetstrategi. 
 

Ärende 
Det finns behov av en strategi som pekar ut kommunens strategiska inriktningar och 
prioriteringar inom informationssäkerhet. Detta inte minst då informationstillgångar blivit 
allt mer skyddsvärda på grund av risk för it-attacker som kan störa, förstöra eller hämta 
information från kommunen. Det krävs därför att kommunen blir bättre på att ha 
processer och rutiner för skydda information och säkerställa att det finns system för 
ändamålet. Nuvarande informationssäkerhetspolicy anger i huvudsak vad 
informationssäkerheten kännetecknas av och rollfördelning. Genom att ersätta 
informationssäkerhetspolicyn med en strategi finns bättre förutsättningar för en mer 
strategisk styrning av informationssäkerheten i föränderlig omvärld.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2017 
Förslag Informationssäkerhetsstrategi   
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att strategin 
kompletteras med bilagor för metoder och målpunkter för framtagandet av rutiner för att 
motverka att olika ansatser inom informationssäkerhet kan uppkomma i likvärdiga 
verksamheter. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande. 
 
”Det är viktigt att strategin utformas så att det kan erbjuda ett gott skydd för kommunens 
verksamhet, men också för Nackas brukare i viktiga verksamheter. Uppdelningen av roller 
ser rimlig ut. Risken som vi ser är att rollen med informationsägare, beroende på hur dessa 
personer utses, kan innebära fragmentering av beteende, och därmed utgöra en riskfaktor. 
Därför behövs hållbara och övergripande rutiner så att olika exempelvis skolor eller andra 
verksamheter behandlar och ser efter data på ett likvärdigt sätt. 
Vidare vill att strategin ska i framtiden ska kunna användas i upphandlings- eller 
auktorisationsvillkor, exempelvis gällande information om brukare inom hemtjänsten eller 
elever i fristående skolor.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna föreslog att ärendet skulle kompletteras med bilagor om rutiner och 
metoder. Frågorna är inte oviktiga, men enligt Nackas styrsystem så fastställer 
kommunstyrelsen övergripande styrdokument medan stadsdirektören beslutar om mer 
detaljerade regelverk om ”Så här gör vi i Nacka” och där kommer de svar som S efterlyste 
att finnas.” 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2017/563 

Revisionsrapport nr 3/2017 IT- och informationssäkerhet 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 3/2017, IT-och informationssäkerhet. 
 

Ärende 
Kommunens revisorer har gjort en granskning av kommunens arbete med IT- och 
informationssäkerhet. Kommunstyrelsen har fått en skrivelse med ett antal områden där 
brister identifierats. I detta ärende föreslås hur kommunstyrelsen ska yttra sig över 
rapporten och en redovisning om hur bristerna åtgärdats. Sedan granskningen 
genomfördes i maj-juni har fem av sju brister åtgärdats. Det gäller bland annat att 
genomföra utbildningsinsatser och att göra penetrationstester. Bristerna inom de 
återstående två områdena kommer att vara åtgärdade innan nyår. Det gäller att förtydliga 
rutiner och processer för arbetet med informationssäkerhet samt att utveckla rutinerna vid 
incidenter. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2017 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Vi anser att det vore rimligt av kommunstyrelsen att ta till sig och åtgärda de brister när 
det gäller risk för fragmentering av beteende, eller olika ansatser inom 
informationssäkerhet, som revisorerna mycket riktigt pekar på. Dessvärre konstaterar vi att 
även den nya föreslagna strategin fortsatt exponerar kommunen för samma risk.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2017/563 

Svar med anledning av brev från en fastighetsägare 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsskrivelsen 
– Några frågor med anledning av brev från (personuppgift borttagen med anledning av PuL) till 
Kommunrevisionen.  
 

Ärende 
(personuppgift borttagen med anledning av PuL) har tillställt revisorerna en skrivelse med 
önskemål om att revisorerna skulle titta närmare på en fråga som, enligt honom, inte 
hanterats på ett tillfredsställande sätt av kommunen. (personuppgift borttagen med 
anledning av PuL) gör i huvudsak gällande att hans fastighet (personuppgift borttagen med 
anledning av PuL) har lidit skada till följd av att kommunen har beviljat bygglov för ramp 
och parkering på grannfastigheten (personuppgift borttagen med anledning av PuL). Med 
anledning av (personuppgift borttagen med anledning av PuL) skrivelse med tillhörande 
bilagor har revisorerna ställt ett antal frågor till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har 
samrått med miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom berörd ansvarig chef för 
ifrågavarande område som har behandlat och besvarat frågorna. I föreslaget yttrande 
framhålls i huvudsak att skadorna på (personuppgift borttagen med anledning av PuL) 
fastighet inte bedöms ha uppkommit till följd av miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut 
om att bevilja bygglov för grannfastigheten. I övrigt redogörs för miljö – och 
stadsbyggnadsnämndens handläggning och beslutsunderlag i ärendena utifrån revisorernas 
frågor. Revisorerna har även ställt frågor kring behandlingen av ärendet i 
kommunstyrelsens arbetsutskott, vilket besvaras i föreslaget yttrande.  
  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 oktober 2017 
Revisionsskrivelse med bifogad skrivelse från (personuppgift borttagen med anledning av 
PuL)  
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
”Denna tvist har pågått under flera år. Vi tar inte ställning i själva tvisten men vill peka på 
förbättringspotential i processen. Idag kan samma individ som beviljat bygglov också 
hantera överklagan om bygglovet, eller i efterhand utreda dess påstådda skada. Det skapar 
en situation med risk för intressekonflikt mellan att vidhålla sin egen tidigare bedömning 
och att göra en utredning som pekar på felaktighet i tidigare beslut. Huruvida det är så i 
detta fall eller ej kan vi inte uttala oss om, men vårt principiella resonemang syftar till att 
förbättra rättssäkerheten i kommunens processer.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2017/902 

Kulturstrategi Stockholms läns landsting 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen yttra sig enligt följande. 
 
”Nacka kommun har mycket höga kulturambitioner. De stora satsningar kommunen gör 
inom kulturområdet fokuseras främst på barn och unga. Nacka anser att det är viktigt med 
ett regionalt perspektiv i kulturpolitiken och med god samverkan mellan olika aktörer inom 
kulturområdet. Kommunen är dock tveksam till att den föreslagna kulturstrategin kommer 
att vara användbar som stöd i vägvalssituationer eller tillräckligt konkret för att bidra till att 
visionen om att Stockholmregionen ska vara Europas mest attraktiva storstadsregion 
uppnås.  
 
Nacka kommun anser att det lokala inflytandet över hur statliga kulturmedel används bör 
öka, men kommunernas formella inflytande över och beslutsfattande om kulturmedlen 
behöver definieras tydligare.”   
 

Ärende 
Stadsledningskontoret föreslår att Nacka kommun överlag ställer sig positiva till 
Stockholms läns landstings förslag till kulturstrategi i länet. I kulturstrategin fokuseras fyra 
regionala utmaningar som tidigare lyfts i den regionala utvecklingsplanen (RUFS 2050), och 
ett antal prioriteringar har identifierats för de kommande åren. Stadsledningskontoret 
föreslår att Nacka kommun föreslår följande tillägg till utmaning 1: 
 
1. Att öka tillgängligheten till och deltagandet i kulturlivet 
- Att i högre grad samverka regionalt kring kultur som riktas till grupper med särskilda 
behov, till exempel funktionsvarierade, som kan lokaliseras på platser med hög regional 
tillgänglighet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 november 2017 
Förslag till yttrande 
Förslag till kulturstrategi för Stockholmsregionen  
Kulturnämnden den 24 oktober 2017 § 67 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 24 oktober 2017 § 67 
Kulturnämnden antog förslag till yttrande, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
11 oktober 2017. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen yttrar sig enligt 
följande. 
 
”Nacka kommun har mycket höga kulturambitioner. De stora satsningar kommunen gör 
inom kulturområdet fokuseras främst på barn och unga. Nacka anser att det är viktigt med 
ett regionalt perspektiv i kulturpolitiken och med god samverkan mellan olika aktörer inom 
kulturområdet. Kommunen är dock tveksam till att den föreslagna kulturstrategin kommer 
att vara användbar som stöd i vägvalssituationer eller tillräckligt konkret för att bidra till att 
visionen om att Stockholmregionen ska vara Europas mest attraktiva storstadsregion 
uppnås.  
 
Nacka kommun anser att det lokala inflytandet över hur statliga kulturmedel används bör 
öka, men kommunernas formella inflytande över och beslutsfattande om kulturmedlen 
behöver definieras tydligare.”   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att han inte deltar i beslutet utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2017/607 

Regional överenskommelse om utveckling av samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslagen överenskommelse mellan Stockholms läns landsting 
och kommunerna i Stockholms län om utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård. 
 

Ärende 
Mot bakgrund av socialnämndens och äldrenämndens beslut föreslås kommunstyrelsen 
anta föreslagen överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och kommunerna i 
Stockholms län om utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård. 
 
Den 1 januari 2018 träder en ny lag i kraft, lag om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård. Den nya lagen ersätter lagen om kommunernas betalningsansvar för 
viss hälso- och sjukvård. Den nya lagstiftningen syftar till att säkerställa en trygg, säker och 
smidig övergång från sluten vård till öppen vård och omsorg så att personer som vårdas i 
sluten hälso- och sjukvård inte ska behöva stanna på sjukhus längre än nödvändigt.  
För att skapa förutsättningar för omställning och för den fördjupade samverkan som den 
nya lagen kräver har Storsthlm (f.d. Kommunförbundet Stockholms län, KSL) och Hälso- 
och sjukvårdsförvaltningen (HSF) tagit fram ett förslag till överenskommelse mellan 
kommunerna i Stockholms län och Stockholms läns landsting. Överenskommelsen föreslås 
gälla från och med den 1 januari 2018 till och med den 31 december 2019 med möjlighet 
till förlängning 6 månader i taget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 oktober 2017 
Protokollsutdrag SOCN 2017-10-24. 
Protokollsutdrag ÄLN 2017-10-25. 
Rekommendation Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och kommunerna i 
Stockholms län om utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård. 
Regional överenskommelse om utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- 
och sjukvård. 
Handlingsplan för utveckling av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 
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Sammanfattning av planeringsprocess, åtagande och centrala begrepp enligt lag om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 25 oktober 2017 
Äldrenämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle anta överenskommelsen mellan 
Stockholms läns landsting och kommunerna i Stockholms län om utveckling av samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

Beslut i socialnämnden den 24 oktober 2017 
Socialnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle anta överenskommelsen mellan 
Stockholms läns landsting och kommunerna i Stockholms län om utveckling av samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2017/895 

Licens för att använda upphovsrättsligt skyddade bilder 
och texter i kommunens verksamheter 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslagen upphovsrättslicens för 
arbetsplatskopiering ingås för alla medarbetare med start från och med 1 juli 2017.  
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
För att kunna kopiera och dela upphovsrättsskyddade texter och bilder i verksamheten 
behövs tillstånd i förväg. Detta gäller även för digital kopiering och delning. Genom att 
kommunen ingår avtal om upphovsrättslicens för arbetsplatskopiering så minskar risken 
för upphovsrättsintrång och skadeståndsansvar enligt upphovsrättslagen. En baslicens 
kostar 50 kronor per medarbetare och kalenderår. Det innebär en kostnad om cirka  
230 000 kronor per år.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 6 oktober 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2017/227 

Motion - Studieplan för kulturskolan 
Motion den 6 mars 2017 av Mattias Qvarsell (S), Khashayar Farmanbar (S), m fl 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att en övergripande 
kommunalt beslutad studieplan för musik- och kulturskoleverksamheten skulle motverka 
mångfald och resultera i en mer detaljstyrd verksamhet. 

Ärende 
Motionärerna pekar på att många elever från musikskolan utför arbete som musiker under 
studietiden, men även efter avslutade musikskolestudier. För att förbereda dessa elever för 
arbetslivet som kulturarbetare menar motionärerna att musikskolan behöver införa 
undervisning om aktuella villkor på arbetsmarknaden exempelvis vad gäller; upphovsrätt, 
löneanspråk, villkor vid inspelning och frågor om arbetsmiljö. Förslaget i aktuell motion är 
därför att arbetslivskunskap ska införlivas som en del av utbildningen via kulturskolan. 
 
Bedömningen är att en övergripande kommunalt beslutad studieplan för musik- och 
kulturskoleverksamheten skulle motverka mångfald och resultera i en mer detaljstyrd 
verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 november 2017 
Kulturnämndens beslut den 24 oktober 2017, § 67 
Motionen 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) bifall till 
förslaget i motionen.  

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2017/387 

Utredning kring behandling av trädgårdsavfall till biokol 
Motion den 24 april 2017 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige överlämnar förslagen i motionen till Nacka vatten och avfall AB för 
utredning och beslut utifrån bolagets ansvar för avfallshantering. Kommunfullmäktige 
noterar att en tillämpning av metoden förutsätter samarbete med extern part som har 
tillgång till en anläggning för att omvandla trädgårdsavfall till biokol. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska utreda möjligheten kring behandling av 
trädgårdsavfall till biokol och om så krävs görs detta i samarbete med lämplig 
samarbetspart. 
 
Tjänstemän inom Nacka vatten och avfall AB har berett förslaget och tycker att det är 
intressant. De menar att omvandling av trädgårdsavfall till biokol skulle kunna ge 
kommunen tillgång till ett bra jordförbättringsmedel och samtidigt låsa koldioxid i marken 
för mycket lång tid framöver. Det skulle skapa förutsättningar för en grönare, mer 
hälsosam och behagligare stadsmiljö. 
 
Nacka vatten och avfall AB utövar enligt sin bolagsordning kommunens ansvar för 
avfallshantering enligt miljöbalken. Om bolaget anser att omvandling av trädgårdsavfall till 
biokol är ett bra sätt att ta ansvar för avfallshanteringen, kan bolaget självt ta ställning till 
om det i samarbete med en aktör som har en sådan anläggning, ska använda metoden. Om 
en sådan hantering påverkar avgifterna eller renhållningsordningen, tar kommunfullmäktige 
ställning till hanteringen genom att det är fullmäktige som beslutar om taxa och 
renhållningsordning. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 november 2017 
Motion 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2017/513 

Motion - Rättssäkra rutiner i valet 2018 
Motion den 29 maj 2017 av Christina Ståldal, m fl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att valnämndens planering av utbildningsinsatser och andra 
åtgärder väl stämmer överens med motionens intentioner. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår ett antal åtgärder för förbättring av rättssäkra rutiner i valen till 
riksdag, kommun och landsting 2018 med anledning av brister de noterat i valen 2014. I 
valnämndens planering inför valen 2018 och 2019 ingår ett antal åtgärder och utbildnings-
insatser för att säkra att valet genomförs på ett rättssäkert sätt. De åtgärderna stämmer väl 
överens med intentionerna i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Valnämnden den 17 oktober 2017 § 19 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 oktober 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i valnämnden den 17 oktober 2017 § 19 
Valnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att valnämndens planering av utbildningsinsatser och andra 
åtgärder väl stämmer överens med motionens intentioner. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med valnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2017/511 

Motion - Miljövänliga konstgräsplaner 
Motion den 29 maj 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att fritidsnämnden redan uppfyller intentionen i motionen 
och förklarar med den noteringen att motionen är färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Socialdemokraterna har i en motion föreslagit att kommunen ska ta fram en handlingsplan 
för att fasa ut befintliga konstgräsplaner som innehåller plast- och gummigranulat samt 
ersätter dessa med miljövänligare alternativ samt att vid upphandling av konstgräsplaner se 
till att ställa hållbarhetskrav. 
 
Kommunen har under 2017 tagit fram drift- och underhållsplaner för samtliga 
fotbollsplaner i hela Nacka kommun. Dessa planer infattar att miljövänliga alternativ skall 
väljas vid omläggning av befintliga konstgräsplaner och att driften av planerna ska göras så 
skonsam som möjligt för miljön.  
 

Handlingar i ärendet 
Fritidsnämnden den 26 oktober 2017 § 68 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2017 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 26 oktober 2017 § 68 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige noterar att fritidsnämnden redan uppfyller intentionen i motionen 
och förklarar med den noteringen att motionen är färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till fritidsnämndens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2017/888 

Underlätta för småbarnsföräldrar att vara 
förtroendevalda  
Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.  

Ärende 
Av politikerinitiativet framgår att flera förtroendevalda har uttryckt svårigheter att 
kombinera sitt förtroendeuppdrag med att vara småbarnsföräldrar, särskilt svårt är det för 
dem där den ena föräldern arbetar på kvällar eller för de föräldrar som är ensamstående. 
Idag har de förtroendevalda rätt till ersättning för kostnader för barntillsyn som har 
uppkommit till följd av deltagande i sammanträden eller motsvarande. I politikerinitiativet 
föreslås att de förtroendevalda ska omfattas av omsorg på obekväm tid som kommunen 
erbjuder för dem som förvärvsarbetar kvällar, nätter och helger. Sammantaget bedöms de 
förtroendevaldas nuvarande rätt till ersättning för barntillsyn vara förmånlig genom den 
inte är begränsad på så sätt att övriga i hushållet också behöver arbeta samtidigt, det krävs 
ingen större administration att begära ersättning samt att ersättningen som huvudregel 
bedöms täcka den förtroendevaldas faktiska kostnad. Men med hänsyn till att ingen 
förtroendevald har nyttjat sin rätt att till ersättning för kostnader för barntillsyn under 2017 
finns det skäl att göra översyn av systemet i syfte att underlätta för de förtroendevalda att 
kombinera förtroendeuppdraget med familjeliv. Det föreslås därför att kommunstyrelsen 
ska hemställa till utbildningsnämnden att utreda frågan om förtroendevalda kan omfattas 
av systemet omsorg på obekväm tid. Samtidigt föreslås att stadsledningskontoret ska ges i 
uppdrag att förenkla rutinerna kring de förtroendevaldas möjlighet att begära ersättning för 
barntillsyn enligt Reglemente för de förtroendevalda.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2017 
Politikerinitiativ 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade att arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 163 - 180 

Remiss av motion från kommunfullmäktige den 16 
oktober 2017 och den 13 november 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 16 
oktober 2017 och den 13 november 2017 enligt tabell. 
 

Ärende 
§ Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 

163 Motion – Avtal om 
Skurubron 
Motion den 16 oktober 2017 
av Christina Ståldal (m fl) 

KFKS 
2017/927 

Stadslednings-
kontoret 

KSSU den 
20 februari 
2018 
 

Den 7 
februari 2018 

164 Motion - Val till nämnder 
och utskott 
Motion den 13 november 
2017 av Bosse Ståldal (NL) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 

165 Motion – Partistöd 
Motion den 13 november 
2017 av Bosse Ståldal (NL) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 

166 Motion – Fira demokratin 
100 år 
Motion den 13 november 
2017 av Bosse Ståldal (NL) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 

167 Motion – Arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 
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168 Motion – Kolloverksamhet 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Fritidsnämnden KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

169 Motion – Underhållsplan 
offentliga miljöer 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Natur- och 
trafiknämnden 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

170 Motion – Kommunalt 
bostadsbolag 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

171 Motion – Avskaffa 
kundvalssystemet 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

172 Motion – 
Ensamkommande 
ungdomar 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Arbets- och 
företags-
nämnden 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

173 Motion – Plan för minskad 
segregation 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

174 Motion – Rätt till 
heltidsanställning 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 

175 Motion – Skolornas 
lokalhyror 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 
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176 Motion – Äldreplan 
Motion den 13 november 
2017 av Rolf Wasteson (V) 
 

KFKS 
2017/ 

Äldrenämnden KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

177 Motion – 
Klimatkompensera resor 
Motion den 13 november 
2017 av Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
6 februari 
2018 

Den 24 
januari 2018 

178 Motion – Uttag av 
gatukostnader 
Motion den 13 november 
2017 av Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

179 Motion – Hållbarhetsvecka 
Motion den 13 november 
2017 av Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

180 Motion – Uppmärksamma 
kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 
2017 av Lisskulla Zayane 
(MP) 

KFKS 
2017/ 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
20 mars 
2018 

Den 7 mars 
2018 

 

Handlingar i ärendet 
PM förslag remiss motioner från kommunfullmäktige den 16/10 2017 och den 13/10 2017 
Motion enligt tabell §§ 163 - 181 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt tabell ovan. 
 
- - - - - 
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§ 181 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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